

中国图书馆名录

DIRECTORY OF CHINESE LIBRARIES

《当代中国的图书馆事业》编辑部 编



书目文献出版社
1992年

内 容 简 介

本书共收录我国各类型图书馆 6800 余所,以列表形式反映各馆的基本情况,包括:馆名、邮编、馆址、电话、建馆时间、藏书总数、馆舍面积、持证读者、阅览座位、现有工作人员数及图书流通情况等。其中大中型图书馆馆名及地址还被译成英文。书末附有中、英文馆名索引及有关统计。可供图书馆事业主管部门、图书馆学教学与研究人员、大专院校图书馆专业学生、各级各类图书馆、资料室以及书刊出版发行部门参考。

封面题字 杜 克

责任编辑 李万健
 王燕米

中国图书馆名录

DIRECTORY OF CHINESE LIBRARIES

*

书目文献出版社出版

(北京文津街七号)

四川省绵竹县教育印刷厂印刷

*

开本:787×1092 毫米 1/16 印张:40.5 字数:1040 千字

1992 年 4 月第一版 1992 年 4 月第一次印刷

印数:1—1000 册

(京)新登字 189 号 ISBN 7-5013-0927-2
 G·246

定价:48 元

序 言

图书馆事业是我国文化、科学技术、教育事业的一个重要组成部分,它在社会主义物质文明和精神文明建设中有着重要的地位和作用。新中国成立以后,党和政府一直非常关心和重视图书馆事业的发展。1957年9月,周恩来总理亲自召开国务院第57次全体会议,批准了《全国图书协调方案》。1980年5月,中共中央书记处召开第23次会议听取图书馆工作汇报,通过了《图书馆工作汇报提纲》。1989年3月,国务院批准文化部设图书馆司,对图书馆事业实施宏观管理。近四十年来,在党和政府的领导下,我国图书馆事业有了很大发展。各类型图书馆不仅数量增加,而且规模扩大,现代化程度也在逐步提高。经过几十年的努力,图书馆藏书建设取得很大成绩,一个为社会主义现代化建设服务的文献资源保障体系正在逐步形成。图书馆教育蓬勃发展,图书馆专业干部队伍不断扩大,素质得到提高。广大图书馆工作者长期以来兢兢业业,以默默无闻的奉献精神为社会主义两个文明建设作出了卓越的贡献。图书馆学研究硕果累累,中外图书馆界的交流与合作进一步扩大。这一切,在《当代中国的图书馆事业》一书中进行了全面总结。我预祝我国图书馆事业今后取得更大的发展,在社会主义现代化事业中发挥更大的作用。

《中国图书馆名录》,作为《当代中国的图书馆事业》的补充和参考工具书,是有其重要意义的。《名录》的出版,为国内各图书馆之间增进了解,加强联系,实现资源共享,为广大读者查阅全国图书收藏的线索,更好地为读者服务,提供了便利的条件。《名录》中收录的近7000所图书馆的概况,从一个侧面反映了我国图书馆事业所取得的成就,其中一些数据可供我们研究中国图书馆事业的参考。《名录》对一些大中型图书馆附加中英文对照,当能有助于中外图书馆之间的交流与合作。

我国人民正在进行伟大的社会主义建设,建设需要知识,需要学习,需要图书,需要图书馆事业的进一步发展壮大。这既有赖于各级领导和全社会的支持,更要求全体图书馆工作者不断加强服务观点,改善服务条件,创造更加适合读者要求的服务形式和方法,把现有馆藏充分利用起来,为我国四个现代化建设服务,为提高全民族的文化素质服务。

最后,我衷心祝愿这7000个图书馆在完成自己的崇高使命中取得新的胜利。

中国图书馆学会名誉理事

武衡

一九八九年七月

PREFACE

Library services, as an important component of our cultural, educational, scientific and technological undertakings, has profound significance in the construction of socialist material and spiritual civilization. Since the founding of the New China, the Party and the Government have been paying close attention to the development of library services. On the 57th Plenary Session of the State Council presided over by Premier Zhou Enlai in September 1957, the "Programme for Coordination of Library Collections" was ratified. In May 1980, "The Outline of Library Work Report" was adopted on the 23rd Conference directed by the Secretariat of the Party Central Committee. In March 1989, the State Council approved the establishment of State Administrative Department of Libraries under the Ministry of Culture in order to carry out macro-control and administration of libraries. Over the past forty years, there has been tremendous development in China's library services, thanks to the leadership of the Party and the Government, libraries of various types were on the rapid increase not only in number but also in their scale and the level of modernization. With our hard efforts of tens of years, great achievements have been made in library collection building. A document conservation system is being formed, step by step, for the construction of socialist modernization. Library education is springing up vigorously. The ranks of professional library workers are growing steadily, and their quality has greatly been improved at the same time. The vast majority of library workers have been working actively and conscientiously, thus making outstanding contributions for the realization of the two

complete picture of China's library services. The information of large and medium — sized libraries has both Chinese and English versions, which is evidently conducive to the exchange and cooperation among libraries at home and abroad.

The Chinese people are presently carrying out the great socialist construction. In fulfilling this great task, people need more knowledge, more books and greater development of library services throughout the country. In order to satisfy these demands, it needs, on the one hand, the energetic supports from leaders at all levels, and on the other hand, the joint efforts from the whole society. Moreover, special emphasis should also be placed on the library workers' proper attitude towards services, improvement of working conditions, so as to provide better and wider services by utilizing modern technical means to meet the ever growing requirements from readers of various types, and still more important, the best usage of present library collections for the realization of four modernizations and for the improvement of the quality of our people.

Finally, I heartily wish the greater success of the 7,000 libraries in undertaking the lofty mission.

Wu Heng
Honorary Council Member,
China Society of Library Science

使用 说 明

一、本名录共收录我国各类型图书馆 6809 所,以列表形式反映各馆的基本情况,包括:馆名、邮编、馆址、电话、建馆时间、藏书总数、馆舍面积、持证读者、阅览座位、现有工作人员数及图书流通情况等。

二、表中各项数据,均据各馆提供的材料辑成。由于征集资料前后时间持续近两年,故各馆统计年不一,望引用时注意。藏书总数的统计单位一般为“千册”,但由于一些单位的实际情况,藏书总数以“千件”为单位,因此数据差别较大。凡统计项目为空者,均表示该项数据暂缺。

三、本名录收录范围以各种类型图书馆为主。鉴于有一些单位实行“图书情报一体化”的体制,这些单位的文献收藏机构并不严格以“图书馆”为名,因此,本名录也收录了一部分实际履行图书馆职能的情报室、资料室、文献馆等。

四、本名录将图书馆分为五大类,即①公共图书馆(公共图书馆再分为省级以上、市级、区县级、少年儿童图书馆);②学校图书馆(学校图书馆再分为普通高等学校、军事院校、成人高等学校、中等专业学校、党校图书馆);③科研、技术图书馆(科研、技术图书馆按主管系统和专业特点分为中国科学院系统、社会科学研究机构、医学科学研究机构附属医院、农林水产地质科研机构、其它研究、设计单位以及厂矿企业科技图书馆);④工会、工厂图书馆(室);⑤机关、团体、企事业单位图书馆。正文按此顺序排列,同一类型图书馆先按《中华人民共和国行政区划简表》省(自治区、直辖市)的标准排列顺序排列,同一地区的(除⑤类以外)再依馆名的汉语拼音字母顺序排列。

五、科研、企事业、团体、工会图书馆(室)等由于缺少普查资料,本名录收录的只是其中的一部分。台湾、港澳地区图书馆资料暂缺。

六、为便于检索,本名录将正文中的图书馆全部依次编号,每一编号即为该图书馆的唯一代码。在中文馆名索引、大中型图书馆英文译名、英文馆名译名索引中据此编号即可查得正文中各该图书馆的详细情况。另为醒目直观,中文正文以每五个图书馆为一组,每页又分为八组。每组通栏右上角标有该页所有图书馆的起止编号,以利检索。

七、为加强中外图书馆界的联系与交往,对收入本名录的部分大中型图书馆采用中英文对照并附英文馆名索引。英文部分只译出大中型图书馆的馆名和馆址,其他具体数据可按编号在中文正文中查得。

八、由于受版面限制,本名录对字数较多的单位名、省(自治区、直辖市)名全称作了简化(如广西壮族自治区简称广西,中国科学院简称中科院),有些单位的英文译名作了缩写,并附有中文全称、简称,英文全称、缩写对照,以利使用。

九、部分大中型图书馆的英文馆名有的是根据有关工具书译成,有的按字面译成,或许与各单位自己沿用的英文译名不尽相同,特此说明。

十、中文馆名索引的编排,首先按馆名首字的汉语拼音字母顺序排,同音者再按其四声顺序排列。以上相同者,按第二字的汉语拼音音序排,依此类推。英文馆名索引按馆名的英文字

母顺序排,馆名前为阿拉伯数字者排在英文字母之前。

十一、为便于了解我国图书馆事业的基本情况,书后附有依据本名录所收录的图书馆有关数据而做出的一些统计表:①各类型图书馆数据统计表,②历年建馆统计表,③藏书数量统计表,④各省市图书馆数量统计表。

十二、本名录最后还附有《中华人民共和国行政区划简表》,以利查用。

Guide to the Use of the Directory

1. This Directory has included 6,809 libraries of different types in the form of enumeration, aiming at showing the fundamental conditions of various libraries, including library names, post codes, addresses, telephone numbers, date of the founding of libraries, total holdings, area of library buildings, number of readers holding reading or borrower's cards, seating capacities, the present staff members as well as the circulation conditions.

2. Each item described on the Directory is arranged according to the material provided by different libraries. Since the duration for collecting material has lasted nearly two years, the year for the compilation of items in each library is obviously impossible to be coincided. Attention, therefore, should be paid when the date in this Directory is quoted. The statistical unit for the number of total holdings is generally counted by "thousand copies", but some institutes, proceeded from their specific conditions, have adopted "thousand pieces" as statistical unit, so that there have been some comparatively big difference in data among the libraries. Each blank statistical item indicates that the datum is left vacant for the time being.

3. The limits for the inclusion of this Directory are mainly restricted to the different types of libraries. Seeing that some units have been pursuing a system of merging libraries and information institutes into an integral whole, the institute holding documentations in these units is not strictly named as "library". The Directory, therefore, has also included some information services, documentation centres as well as reference reading-rooms, which in effect have performed the various functions of a library.

4. This Directory divides the libraries into five major categories, namely: (A) public libraries (further divided into public libraries at the provincial level and above, municipal level, prefectural and county level, and children's libraries); (B) Libraries of Educational Establishments (further divided into college & university libraries, libraries of military institutes, libraries of adult higher educational establishments, libraries of technical secondary schools, and libraries of Party schools); (C) Scientific Research & Technical Libraries (according to the system to which they are subordinated and their specialized characters, these libraries are further divided into libraries attached to the system of Academia Sinica, libraries attached to the research institutes of social science, libraries attached to the research institutes of medical science, hospital libraries enclosed, libraries

of research institutes for agriculture, forestry, aquatic products & geology, technical libraries of industrial enterprises, as well as libraries of other research & design institutes); (D) Libraries of Trade Unions & Factories; (E) Libraries of Government Institutions, Organizations, Enterprises & Undertakings. Text of the Directory is arranged in the order mentioned above, conforming to the "List of Administrative Division of the PRC", the libraries with the same type are first arranged in the order of standard arrangements for provinces, autonomous regions and municipalities directly under the Central Government. Within the same region (exclusive of Category (E)), the names of libraries are arranged in the alphabetical order of the phonetic transcriptions of Chinese characters.

5. Due to the lack of materials collected through general survey, the Directory has only included a part of the libraries respectively belonging to the scientific and technical institutes, enterprises and undertakings, organizations and trade unions. Materials concerning libraries in the areas of Taiwan and Hongkong are left vacant for the time being.

6. For the convenience of retrieval, the libraries listed on the text of the Directory are all numbered in the order of arrangement, each serial number is the only code for the library. From the Index to Library Names in Chinese, English Translation for Large & Medium-sized Libraries and the Index to Library Names in English, detailed descriptions of any library can be consulted according to its serial number. For the purpose of attracting more attention, a group is formed out of every five libraries in the text of the Directory, and each page is divided into eight groups. In order to provide the readers with facilities for retrieval, the beginning and ending numbers for all libraries listed on the page are indicated on the right upper corner of each page.

7. In the hope of enhancing the exchange and communications between library communities at home and abroad, some large and medium-sized libraries included in this Directory have been offered the English translation against the Chinese original and an index to library names in English is added to the Directory as well. The English translation is limited to library names and addresses. The other specific data can be found in the Chinese text according to the serial numbers.

8. It is hereby informed that owing to the restrictions of space, the library names of some organizations and autonomous regions (including those of provinces and municipalities directly under the Central Government) have to be given the abbreviated forms as they have too long Chinese names, for instance: "Guangxi Zhuang Autonomous Region" to be simplified as "Guangxi", "the Chinese Academy of Sciences" to be

simplified as “Academia Sinica”. The English translation for the names of some organizations are also abbreviated, but the full form of a name in Chinese along with its abbreviated form, the full form of a name in English along with its abbreviation as well as an English—Chinese bilingual version are enclosed in an attempt to provide facilities for users' retrieval.

9. It is hereby noted that among the large and medium-sized libraries, some of their names in English are translated based on the relevant reference tools, and the others are according to their literal meaning in Chinese. It is therefore possible that the English translations are not exactly the same as those adopted continuously by the different organizations.

10. With regards to the arrangements of index to the library names in Chinese, they are, first of all, arranged in the order of the Chinese phonetic transcriptions of the first Chinese character, when a homonym appears, it will be arranged in the order of its four tones of modern standard Chinese pronunciation. When four tones happen to be the same, the second Chinese character will be chosen as the first order for arrangement. The rest may be deduced by analogy. The Index to Library Names in English is arranged in the order of English letters, when Arabic numerals are placed before the library names, the numerals will be arranged in front of the English letters.

11. For the convenience of learning the basic conditions of China's library services, some statistical tables for reference are enclosed. All the tables are compiled according to the materials provided by the libraries included in the Directory. They are the Statistical Table for the Number of Different Types of Libraries; Statistical Table for the Establishment of Libraries Over the Years; Statistical Table for Library Holdings and Statistical Table for the Number of Provincial and Municipal Libraries.

12. Finally, in order to facilitate the users' consulting and retrieval, “A Concise Table of the Administrative Division of the PRC” is also enclosed for reference at the end of the Directory.

目 录

序言	(I)
使用说明	(IV)
一、正文	(1)
(一)公共图书馆.....	(1)
1. 省级以上图书馆.....	(1)
2. 市级图书馆.....	(1)
3. 区县级图书馆	(10)
4. 少年儿童图书馆.....	(112)
(二)学校图书馆.....	(114)
1. 普通高等学校图书馆.....	(114)
2. 军事院校图书馆.....	(166)
3. 成人高等学校图书馆.....	(170)
4. 中等专业学校图书馆.....	(182)
5. 党校图书馆.....	(212)
(三)科研、技术图书馆	(282)
1. 中国科学院系统图书馆.....	(282)
2. 社会科学研究机构图书馆.....	(288)
3. 医学科学研究机构图书馆(附医院图书馆).....	(290)
4. 农林、水产、地质科研机构图书馆.....	(298)
5. 其它研究、设计单位图书馆	(306)
6. 厂矿企业科技图书馆.....	(322)
(四)工会、工厂图书馆(室)	(324)
(五)机关、团体、企事业单位图书馆.....	(332)
补遗.....	(338)
二、大中型图书馆英文译名	(342)
三、中文馆名索引	(492)
四、大中型图书馆英文馆名索引	(561)
附:中文机构全称、简称对照;英文机构全称、缩略语对照.....	(618)
附录 1:有关统计表	(619)
①各类型图书馆数据统计表.....	(619)
②历年建馆统计表.....	(620)
③藏书数量统计表.....	(621)
④各省市图书馆数量统计表.....	(622)
附录 2:中华人民共和国行政区划简表	(626)
后记.....	(627)

CONTENTS

Preface	(I)
Guide to the Use of the Directory	(IV)
1. Text of the Directory	(1)
(A) Public Libraries	(1)
① Libraries at Provincial Level and Above	(1)
② Libraries at Municipal Level	(1)
③ Prefectural & County Libraries	(10)
④ Children' s Libraries	(112)
(B) Libraries of Educational Establishments	(114)
① College & University Libraries	(114)
② Libraries of Military Institutes	(166)
③ Libraries of Adult Higher Educational Establishments	(170)
④ Libraries of Technical Secondary Schools	(182)
⑤ Libraries of Party Schools	(212)
(C) Scientific Research & Technical Libraries	(282)
① Libraries Attached to the System of Academia Sinica	(282)
② Libraries Attached to the Research Institutes of Social Sciences	(288)
③ Libraries Attached to the Research Institutes of Medical Science Enclose; Hospital Libraries	(290)
④ Libraries of Research Institutes for Agriculture, Forestry, Aquatic Products & Geology	(298)
⑤ Libraries of Other Research & Design Institutes	(306)
⑥ Technical Libraries of Industrial Enterprises	(322)
(D) Libraries of Trade Unions & Factories	(324)
(E) Libraries of Government Institutions, Organizations, Enterprises & Undertakings	(332)
Addenda to Text	(338)
2. English Translation for Large & Medium-sized Libraries	(342)
3. Index to Library Names in Chinese	(492)
4. Index to Large & Medium-sized Library Names in English	(561)
Enclose; Full Names of Organizations in English and Their Abbreviations	(618)
Appendix I . Statistical Tables	(619)
① Statistical Tables for the Number of Different Types of Libraries	(619)
② Statistical Tables for the Number of Different Libraries Over the Years	(620)
③ Statistical Tables for Library Holdings	(621)
④ Statistical Tables for Regional Distributions of Various Libraries	(622)
Appendix II . Concise Table of the Administrative Division of the PRC	(626)
Epilogue	(627)

电 话	建馆 时间	工作 人员	藏书总数 千册(件)	馆舍面积 平方米	持证 读者	年图书流通		阅览 座位	统计年
						千人次	千册次		
8415566	1909	1685	14265.4	170000	98296	788.0	1671.0	3000	1987
445336	1913	193	2343.4	10401	45000	218.0	539.0	360	1986
315171	1907	270	2816.1	9700	96909	279.2	997.8	268	1987
43031	1987	108	500.0	23792	10000			700	1987
	1919	131	1485.0	7865		228.0	383.0	400	1985
25461	1950	124	1250.0	3472	18137	61.7	85.0		1986
443294	1948	182	2400.0	18000	28648	181.6	520.5	170	1986
885806	1958	189	2200.0	14500	14114	326.0	238.0	420	1987
227762	1958	126	1963.0	6585	20000	249.4	842.0	252	1986
563176	1952	574	7369.8	25940	20350	652.5	232.2	1040	1986
633477	1933	288	6120.0	23443	40000	522.3	1199.3	500	1986
73414	1903	160	3254.0	10514	40000	251.0	372.0	250	1986
57602	1953	99	1726.0	12920	20000	320.0	562.0	350	1986
551204	1913	145	2134.2	9282	28000	556.1	1245.3	650	1986
62269	1920	161	2100.0	10000	27000			300	1986
611164	1908	128	3400.0	10400	29148	270.3	695.0	500	1986
31509	1909	187	1942.0	7800	18369	258.0	801.2	369	1986
871284	1904	161	3317.6	7000	30652	152.0	376.0	96	1987
29413	1904	234	2967.7	35000	55291	706.0	458.0	1200	1986
333493	1912	226	2800.0	33000	4000	1012.8	1861.0	2000	1987
20242	1931	175	1700.0	21300	23242	315.0	301.0	500	1986
223494	1909	68	1320.0	3055	10160	135.0	266.0	100	1986
29219	1912	234	3650.0	23605	30000	493.4	905.2	740	1986
22330	1937	126	170.0	7000	20000	220.0	309.0	260	1986
22352	1909	130	2110.0	9087	40000	333.5	216.1	500	1987
		5	60.0	200					1985
22420	1909	135	2150.0	9200	25630	263.0	497.0	427	1986
29523	1916	139	2330.0	26000	18000	319.0	1081.0	522	1986
24187	1935	91	1600.0	11080	18000	212.0	499.0	180	1986
	1958	97	1320.7	6256	2083	118.0	204.0	200	1986
4221	1958	57	679.0	2500		69.0	166.0	140	1985
45243	1958	51	750.0	4336	15403	88.0	67.0	200	1986
22171	1978	49	260.0	5340	14000	100.0	270.0	500	1986
2501	1978	28	105.8	3500	4700	140.0	460.0	178	1986
23891	1953	41	595.6	2910	9149	143.0	373.0	330	1986
5146	1949	37	334.8	3462	8096	163.0	178.0	207	1986
5315	1913	32	420.2	4000	6000	72.0	94.0	200	1986
23685	1957	53	267.4	5332	12700	178.0	178.0	355	1986
34188	1986	34	148.0	5700	14500	138.0	993.0	450	1987
24257	1960	25	110.0	2217	7000	100.0	60.0	200	1986

编号	馆名	邮编	地址
0041	太原市图书馆	030001	山西太原市海子边街儿童公园内
0042	大同市图书馆	037000	山西大同市西门外新建北路 32 号
0043	阳泉市图书馆	045000	山西阳泉市兴隆街 4 号
0044	长治市图书馆	046000	山西长治市英雄街 78 号
0045	晋城市城区图书馆	048000	山西晋城市南大街 3 号
0046	呼和浩特市图书馆	010010	内蒙古呼和浩特市中山路 14 号
0047	包头市图书馆	014030	内蒙古包头市青山区钢铁大街 7 号
0048	乌海市图书馆	016000	内蒙古乌海市海勃湾区
0049	赤峰市图书馆	024000	内蒙古赤峰市红山区园林路
0050	沈阳市图书馆	110015	辽宁沈阳市沈河区朝阳街三段 3 号
0051	大连市图书馆	116001	辽宁大连市中山区鲁迅路 20 号
0052	鞍山市图书馆	114000	辽宁鞍山市南胜利路
0053	抚顺市图书馆	113000	辽宁抚顺市新抚区永宁路
0054	本溪市图书馆	117000	辽宁本溪市平山区胜利路
0055	丹东市图书馆	118000	辽宁丹东市振兴区红房街
0056	锦州市图书馆	121000	辽宁锦州市凌河区吉庆街 68 号
0057	营口市图书馆	115000	辽宁营口市站前区健康街
0058	盘锦市图书馆	124000	辽宁盘锦市兴隆台区
0059	阜新市图书馆	123000	辽宁阜新市海州区解放大街 1 号
0060	辽阳市图书馆	111000	辽宁辽阳市新华路西四道街
0061	铁岭市图书馆	112000	辽宁铁岭市银州区文化路
0062	朝阳市图书馆	122000	辽宁朝阳市站北科技楼南侧
0063	长春市图书馆	130000	吉林长春市解放大路 73 号
0064	吉林市图书馆	132000	吉林吉林市江南大街 9 号
0065	四平市图书馆	136000	吉林四平市铁东区中央东路 31-14 号
0066	辽源市图书馆	136200	吉林辽源市文化宫
0067	通化市图书馆	134000	吉林通化市民主路 76 号
0068	浑江市图书馆	134300	吉林浑江市八道江区红旗街
0069	延边朝鲜族自治州图书馆	133000	吉林延吉市新兴街
0070	哈尔滨市图书馆	150000	黑龙江哈尔滨市南岗区一曼街 25 号
0071	齐齐哈尔市图书馆	161000	黑龙江齐齐哈尔市劳卫路 12 号
0072	鹤岗市图书馆	154100	黑龙江鹤岗市工农区解放路
0073	双鸭山市图书馆	155100	黑龙江双鸭山市尖山区新兴大街 77 号
0074	鸡西市图书馆	158100	黑龙江鸡西市鸡冠区红旗路 33 号
0075	大庆市图书馆	163000	黑龙江大庆市萨尔图区
0076	伊春市图书馆	153000	黑龙江伊春市伊春区前卫街 5 号
0077	牡丹江市图书馆	157000	黑龙江牡丹江市先峰区太平路 1 号
0078	牡丹江市朝鲜族图书馆	157000	黑龙江牡丹江市西长安街西四条路
0079	佳木斯市图书馆	154000	黑龙江佳木斯市中山路北段 10 号
0080	七台河市图书馆	154600	黑龙江七台河市桃山区

电 话	建馆 时间	工作 人员	藏书总数 千册(件)	馆舍面积 平方米	持证 读者	年图书流通		阅览 座位	统计年
						千人次	千册次		
229622	1954	49	456.1	2163	10498	196.0	104.0	156	1986
	1959	38	202.0	963		110.0	84.0	50	1985
	1976	20	152.0	783		20.0	20.0	66	1985
2100	1946	19	280.0	940	2100	80.0	95.0	80	1986
	1978	12	61.0	1622		21.0	21.0	128	1985
22880	1956	63	350.0	9100	7500	76.6	176.8	1105	1987
33500	1956	67	190.0	4060	6000	105.0	40.0	410	1987
223727	1979	21	78.5	3000	3600	15.0	18.5	390	1986
5957	1982	35	120.0	4200	7000	70.0	25.8	420	1986
442232	1908	108	1022.4	3331	27547	313.9	767.0	100	1986
233598	1951	117	1472.3	6811	27798	313.4	1568.7	168	1986
24090	1937	72	1317.9	13000	4755	35.2	72.0		1986
25936	1952	67	901.8	2850	22297	332.0	1033.0	164	1986
45159	1949	50	648.4	2900	17147	448.0	1249.0	210	1987
62005	1948	76	559.9	4152	16715	229.1	883.1	495	1986
32394	1950	64	650.0	3224		239.0	489.0	500	1985
	1956	52	370.0	3800	8500	204.2	388.2	300	1987
	1985	23		4000					1986
5884	1955	45	351.0	2994		198.0	491.0	428	1985
24296	1956	50	430.1	5376	12782	252.6	192.2	626	1986
5032	1980	40	94.8	2140	7430	168.8	61.0	194	1986
4754	1979	48	198.8	2913	1529	11.5	24.3	200	1986
826276	1910	98	1040.4	6160	10857	244.7	280.4	300	1987
20382	1909	87	1221.0	7000	10000	169.0	536.0	310	1986
	1958	31	258.0	735		23.0	50.0	54	1985
2113	1956	17	165.0	400		27.0	30.0	30	1985
	1956	30	266.2	1094	4702	104.0	551.0	120	1987
	1978	15	56.0	110		36.0	101.0		1985
2320	1948	61	296.8	5564				260	1986
31725	1950	121	1296.3	750	16032	163.9	368.0	284	1986
73375	1906	74	905.3	6342	17119	337.0	382.3	381	1986
3145	1960	30	80.0	1500	3800	38.0	86.0	60	1986
2778	1982	32	117.9	1817	4410	130.3	220.4	160	1986
52974	1963	34	200.0	4000	7000	100.0	300.0	400	1987
	1972	79	349.0	7562		165.0	484.0	338	1985
2511	1963	39	77.5	3737	839	10.3	56.7	251	1986
27321	1953	50	210.0	7107	5303	36.0	108.0	386	1986
27537	1980	5	30.0	320	1200	46.0	137.6	60	1986
256483	1956	55	210.8	4409	7189	121.0	244.4	300	1986
2614	1976	13	41.6	420	1519	40.0	98.0	100	1986

编号	馆名	邮编	地址
0081	金陵图书馆	210000	江苏南京市长江路 262 号
0082	徐州市图书馆	221000	江苏徐州市大同东街 112 号
0083	连云港市图书馆	222101	江苏连云港市新浦
0084	淮阴市图书馆	223000	江苏淮阴市人民南路 102 号
0085	盐城市图书馆	224000	江苏盐城市剧场路 64 号
0086	扬州市图书馆	225000	江苏扬州市新风巷 28 号
0087	南通市图书馆	226000	江苏南通市启秀路 3 号
0088	镇江市图书馆	212000	江苏镇江市解放路 17 号
0089	常州市图书馆	213000	江苏常州市双桂坊 24 号
0090	无锡市图书馆	214000	江苏无锡市图书馆路 20 号
0091	苏州市图书馆	215006	江苏苏州市公园路 2 号
0092	杭州市图书馆	310000	浙江杭州市西浣纱路
0093	宁波市图书馆	315000	浙江宁波市药行街 119 号
0094	温州市图书馆	325000	浙江温州市县前头 61 号
0095	嘉兴市图书馆	314000	浙江嘉兴市少年路 72 号
0096	湖州市图书馆	313000	浙江湖州市城区志成路 144 号
0097	绍兴市鲁迅图书馆	312000	浙江绍兴市都昌坊口 9 号
0098	金华市图书馆	321000	浙江金华市
0099	衢州市图书馆	324000	浙江衢州市柯城区新桥街
0100	合肥市图书馆	230000	安徽合肥市徽州路 134 号
0101	淮南市图书馆	232000	安徽淮南市田家庵区龙王沟路
0102	淮北市图书馆	235000	安徽淮北市相山区淮海中路 83 号
0103	芜湖市图书馆	241000	安徽芜湖市镜湖路 1-1 号
0104	铜陵市图书馆	244000	安徽铜陵市安北路
0105	蚌埠市图书馆	233000	安徽蚌埠市胜利路 79 号
0106	马鞍山市图书馆	243000	安徽马鞍山市湖北路 12 号
0107	安庆市图书馆	246000	安徽安庆市人民路 162 号
0108	福州市图书馆	350000	福建福州市于山白塔寺
0109	厦门市图书馆	361000	福建厦门市中山路 69 号
0110	三明市图书馆	365000	福建三明市三元街 1 号
0111	泉州市图书馆	362000	福建泉州市明伦堂
0112	漳州市图书馆	363000	福建漳州市公园内
0113	南昌市图书馆	330000	江西南昌市八一大道 64 号
0114	景德镇市图书馆	333000	江西景德镇市马鞍山路 3 号
0115	萍乡市图书馆	337000	江西萍乡市八一街跃进路 74 号
0116	新余市图书馆	336500	江西新余市城南
0117	九江市图书馆	332000	江西九江市环城路 142 号
0118	鹰潭市图书馆	335000	江西鹰潭市梅树园
0119	济南市图书馆	250001	山东济南市经三路纬五路
0120	青岛市图书馆	266001	山东青岛市鱼山路 37 号

电 话	建馆 时间	工作 人员	藏书总数 千册(件)	馆舍面积 平方米	持证 读者	年图书流通		阅览 座位	统计年
						千人次	千册次		
649441	1980	75	712.0	4060	16000	387.0	1302.0	400	1986
22793	1949	64	650.0	3325	17048	214.9	319.3	280	1986
52392	1958	35	330.0	3173	5108	80.0	80.0	350	1987
31209	1960	28	250.0	2070	5809	110.0	276.1	220	1986
23565	1958	18	247.0	529	6800	228.0	284.0	100	1986
24172	1950	39	659.5	2826	12032	247.7	253.9	373	1986
2061	1912	69	748.8	4669	19000	265.9	1002.8	406	1986
24794	1933	34	465.0	3100	4000	150.0	150.0	100	1986
26240	1904	54	790.0	1989	12000	189.7	129.5	273	1986
227740	1912	67	792.7	5223	13300	348.5	824.0	385	1986
24986	1914	74	1000.0	4285	23500	423.0	1010.0	428	1986
	1958	51	560.0	889		60.0	52.0	150	1985
32506	1954	41	393.0	4000	6500	202.9	545.3	300	1987
23876	1919	37	463.8	3000	14883	231.8	577.5	260	1986
2264	1904	27	380.7	1300		202.9	530.7	180	1986
22668	1956	26	203.8	1116	6558	124.5	191.8	183	1986
	1904	21	364.0	1688		172.0	449.0	70	1985
25322	1956	19	171.3	500	7869	200.0	650.0	140	1986
25380	1956	15	85.0	333	1951	98.7	100.0	60	1986
52430	1979	30	390.0	2200	7500	280.0	560.0	350	1987
4652	1953	32	195.3	4200	8100		144.0	300	1987
2610	1962	25	100.0	2800	3000	90.0	100.0	400	1987
82612	1949	28	310.0	3300	7600	120.0	148.0	160	1987
2970	1978	23	145.0	670	4006	35.6	40.7	102	1986
22043	1951	28	280.0	1500	7000	6.4	6.4	350	1987
73151	1974	29	185.0	1785	4000	140.0	144.0	219	1986
2729	1950	51	230.0	1100	5000	102.0	217.0	120	1987
	1959	19	218.0	1564		110.0	310.0	600	1985
22067	1920	40	791.4	3373	8916	234.7	590.3	231	1985
	1958	24	430.0	1250		160.0	129.0	420	1985
3884	1958	19	300.0	850	3000	65.5	70.0	80	1986
	1956	13	190.0	958		285.0	909.0	270	1985
63072	1957	62	692.6	3132	7839	310.0	520.8	354	1986
4579	1953	38	474.0	1022	8187	185.9	460.9	280	1986
32783	1920	28	390.0	1800	6753	255.3	545.2	309	1986
2538	1979	16	89.3	200	2100	83.0	224.5	64	1986
4607	1939	35	334.6	1600	6000	124.0	165.0	182	1986
	1984	13	7.0					50	1986
36157	1953	67	700.0	8517	13000	461.0	410.0	800	1986
285680	1924	69	900.0	1500	11000	124.0	254.5	50	1986